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Protokół Nr 6 

z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Rady Miejskiej  

w Więcborku, odbytego w dniu 27.05.2019r. 

 

 

Posiedzenie odbyło się w Sali Centrum Aktywności Seniora w Więcborku. 

 

Spotkanie trwało od godz.13:30 – 16:00. 

 

Obecność według załączonej listy obecności. 

 

Radna nieobecna usprawiedliwiona – p. Beata Lida 

 

Spoza Komisji w posiedzeniu udział wzięli: 

 

1. Burmistrz Więcborka     -Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka    - Jacek Masztakowski 

3. Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Więcborku     - Tomasz Siekierka 

4. Środowiskowego Domu Samopomocy w Więcborku -  Sylwester Trzósło 

 

Na wstępie Przewodnicząca Komisji p. Beata Kopta powitała wszystkich zebranych 

przypominając wcześniej przesłany radnym porządek obrad, który obejmował: 

 

 

1. Raport o stanie Gminy Więcbork – zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia 

Burmistrzowi Więcborka wotum zaufania. 

2. Działalność Środowiskowego Domu Samopomocy w Więcborku - sprawozdanie za 

2018r.  

3. Działalność Gminnej Komisji ds. Rozwiązywania Problemów 

 Alkoholowych – sprawozdanie za 2018r. 

4. Zaopiniowanie uchwały w sprawie Regulaminu pola namiotowego na plaży miejskiej  

w Więcborku. 

5. Sprawy różne.                                                                                                              

 

Powyższe przyjęto bez zmian. 

 

W dalszej części Przewodnicząca Komisji oddała głos Burmistrzowi Więcborka, który 

przedstawił Raport o stanie Gminy Więcbork. 

 

Raport stanowi Załącznik Nr 1 do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM oraz 

stronie BIP gminy Więcbork/ 

 

Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. 

 

Radny Jan Antczak przekazał wniosek młodych mam, z którymi rozmawiał,  

o zwiększenie ilości miejsc w Klubie Dziecięcym w Więcborku. Z uzyskanych informacji 

wynikało, że zapotrzebowanie jest większe niż liczba miejsc w Placówce. Ponadto radny 
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odnosząc się do przedstawionego Raportu, stwierdził że omówione rzeczy nie są mu obce  

z racji tego, iż był radnym poprzedniej kadencji i wszystkie te sprawy były przedmiotem 

dyskusji Rady Miejskiej poprzedniej kadencji i podejmowanych przez nią uchwał. Z Raportu 

wynika, że wiele się zadziało pozytywnego w roku 2018, ale też w całej poprzedniej kadencji, 

co niewątpliwie przełożyło się na jakość życia mieszkańców gminy i jej wizerunek  

w aspekcie estetyki. Osobiście uważa, że z takich efektów pracy samorządu należy się 

cieszyć. Wspominał też o  nowej formie opieki nad osobami starszymi, wdrożonej w ostatnim 

czasie przez Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Więcborku tj. pomocy pn.: 

„Pomoc Sąsiedzka”. Choć na początku podchodził do sprawy sceptycznie, dziś może 

powiedzieć, że jest to kolejne dobre posunięcie i dobry kierunek działań OPS. 

 

Przewodnicząca Komisji  odnosząc się do Raportu i informacji Burmistrza w kwestii 

Programu „Mieszkanie +” stwierdziła, że pozytywnym jest fakt stwarzania samorządom 

możliwości rozwoju budownictwa mieszkaniowego, ale jej zdaniem pożądanym byłby też 

Program, który pozwoliłby na odnowienie elewacji budynków i kamienic położonych  

w centrum miasta. Gdyby taki Program się pojawił radni na pewno byliby przychylili by się 

do takiego rozwiązania. 

 

Burmistrz Więcborka ustosunkowując się do powyższego  stwierdził, że jeżeli chodzi  

o Klub Dziecięcy to pamięta, że w chwili pierwszego naboru nie było tyle zgłoszeń ile miejsc 

w KD. Był też taki moment, kiedy zastanawiano się nad powiększeniem o jeden oddział KD, 

natomiast w pierwszym naborze na pewno były miejsca wolne. Być może  

w przeprowadzonym naborze uzupełniającym miejsca ostatecznie zostały zajęte. Trzeba 

pamiętać, że dziecko z KD na przestrzeni dwóch lat może przejść do oddziału przedszkolnego 

i wówczas miejsca w Klubie się zwalniają. Cieszy go fakt, że rodzice wyrażają zadowolenie  

z utworzenia i funkcjonowania KD, tym bardziej, że na początku był pewien dystans części 

rodziców spowodowany niepewnością co do wyobrażeń o funkcjonowaniu placówki. Dziś te 

obawy, jak wynika z docierających do niego informacji, zostały rozwiane, a odbiór Placówki 

bardzo pozytywny. Burmistrz odniósł się także do kwestii poruszonej przez Przewodniczącą 

Komisji mówiąc, iż wiadomym jest, że nowe budynku, powstające w nowej technologii są 

ładne i estetyczne,. Swego czasu Gmina podjęła próbę przystąpienia do Programu 

ogłoszonego przez Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i był to Program pn.: 

„KAFKA” w ramach którego były do pozyskania środki na termomodernizację,  ale okazało 

się, że analizy i raporty prowadzone przez odpowiednie służby WFOSiGW wykluczają teren 

gminy Więcbork z uwagi na zbyt czyste powietrze. Pomimo tego Gmina podejmuje pewne 

działania, choć w dużej mierze budynki o których mowa są własnością prywatną  wspólnot 

mieszkaniowych. Wielokrotnie temat ten omawiany był z Kierownik ds. Zasobów 

Komunalnych p. Jadwigą Szczukowską-Wrzesz, Zarządcą nieruchomości gminnych  

i  w części tych prywatnych również. W tej materii realizowane są podobne inwestycje 

poprzez kredyty i pożyczki zaciągane przez wspólnoty. Jeżeli uda się z sukcesem zrealizować 

kolejne zadania, będzie to sygnał, że można pewne rzeczy wykonać. Niemniej zagadnienie to 

jest cały czas na uwadze, szczególnie w stosunku do budynków znajdujących się w centrum 

Więcborka. 

 

Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusje i przystąpiono do zaopiniowania projektu 

uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Więcborka wotum zaufania. 

 

Obecnych 8 radnych 

 

Opinia Komisji Jednogłośnie pozytywna 
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W kolejnym punkcie posiedzenia Dyrektor Środowiskowego Domu Samopomocy  

w Więcborku p. Sylwester Trzósło przedstawił sprawozdanie z działalności Jednostki za 

2018r.  

 

Sprawozdanie stanowi Załącznik Nr 2 do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze 

RM oraz stronie BIP Gminy Więcbork/. 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję, pytając z czego wynika zmniejszenie liczby dni  

z trzech na dwa dni jeżeli chodzi o działalność Klubu „DOMEK”. 

 

Dyrektor ŚDS odpowiedział, że w sumie po wydłużeniu zajęć o 1 godz. między poprzednim 

rozwiązaniem a obecnym jest tylko 1 godz. różnicy tj. jedna godzina mniej. Sama zmiana 

nastąpiła ze względów organizacyjnych. W roku 2018r. transport w celu dowozu uczestników 

był przez Jednostkę wynajmowany. Obecnie uczestnicy Klubu dowożeni są własnym 

transportem i łatwiej jest ten dowóz w obie strony zorganizować dwa razy w tygodniu. 

Ponadto stwierdzono wspólnie z uczestnikami, że w ostatnich latach kiedy zajęcia były trzy 

razy w tygodniu plus dodatkowo ich wyjazdy na wycieczki, festiwale itp., zajęć tych było 

zbyt wiele na raz. Ustalono więc, że spotkania dwa razy w tygodniu i dodatkowe wyjazdy 

będą wystarczające. 

 

Przewodnicząca Komisji zapytała również, czy w ramach pobytu w Klubie uczestnicy 

ponoszą jakąś odpłatność. Z tego co przeczytała, odpłatność dotyczy niektórych uczestników 

zajęć w ŚDS. 

 

Dyrektor ŚDS podał, że udział  jest dla uczestnika Klubu nieodpłatny, a opłata rzeczywiście 

dotyczy niektórych z uczestników. 

 

Radny Antczak stwierdził, że koszty funkcjonowania Jednostki na pewno nie należą do 

niskich. Chciał wiedzieć dlaczego w informacji mowa o dwóch dyrektorach. 

 

Dyrektor ŚDS podał, że Dyrektor przebywa na urlopie wychowawczym, natomiast on jest 

pełniącym obowiązki dyrektora na czas jej nieobecności. Natomiast jeżeli chodzi o pozostałe 

koszty, w tym te dotyczące wynagrodzeń pracowników, to wynikają one z ilości opiekunów, 

jaka musi być zgodnie z rozporządzeniem zatrudniona przy danej grupie uczestników ŚDS  

(w zależności od struktury grupy w odniesieniu do stopnia upośledzenia). W tej chwili  

w Jednostce musi być 6,5 etatu pracowników, którzy na co dzień mają zajęcia z uczestnikami.   

 

Burmistrz Więcborka doprecyzował, że mowa jest o dwóch dyrektorach ale należy 

podkreślić, że urlop wychowawczy nie obciąża finansowo Jednostki. 

 

Przewodnicząca Komisji podsumowując dyskusję stwierdziła, że dla uczestników 

korzystających z zajęć proponowanych przez ŚDS jest to jedyna forma aktywnego spędzenia 

czasu poza domem i spotkania się z ludźmi. Na wielu imprezach kierowanych dla tej grupy 

widać, że formuła się sprawdza, a uczestnicy potrafią świetnie się bawić, niejednokrotnie 

lepiej, niż ludzie zdrowi. 

 

W tym punkcie spotkania głos zabrał Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Więcborku p. Tomasz Siekierka przedkładając sprawozdanie z działalności 

Gminnej Komisji ds. Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 2018r. 

 

Sprawozdanie stanowi Załącznik nr 3 do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM 

oraz stronie BIP Gminy Więcbork/ 
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Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję pytając, czy prowadzono już analizę tego, czy 

świadczenie 500+ ma wpływ na wzrost sprzedaży alkoholu. 

 

Dyrektor MGOPS w Więcborku wskazał, że ta analiza i ta weryfikacja jest w zamierzeniach 

Ośrodka. Program wszedł w roku 2016, więc będzie łatwo dane zestawić. 

 

Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję.  

 

Zastępca Burmistrza Więcborka p. Jacek Masztakowski przedłożył do zaopiniowania 

Komisji projekt uchwały w sprawie w sprawie Regulaminu pola namiotowego na plaży 

miejskiej w Więcborku. 

 

Zgodnie z wyrażeniem aprobaty Komisji odnośnie przygotowania zmiany regulaminu pola 

namiotowego w kwestii wprowadzenia odpłatności za korzystanie z obiektu, został 

przygotowany przedmiotowy projekt uchwały. Projekt ten zmienia uchwałę z czerwca 2014r., 

a konkretnie  w punkcie pierwszym regulaminu wprowadza się zapis „że korzystanie z pola 

namiotowego jest odpłatne”. Inne istotne kwestie dotyczące obiektu, to wskazanie, że 

właścicielem jest Gmina Więcbork, doba pobytowa trwać będzie od godz. 12:00 – 11:00 

następnego dnia, wjazd na pole namiotowe oraz korzystnie z urządzeń znajdujących się na 

obiekcie odbywać się będzie w uzgodnieniu z osobą wyznaczoną przez Burmistrza do 

sprawowania pieczy nad obiektem. Wskazana osoba będzie równocześnie inkasentem, 

pobierającym opłaty za pobyt na polu namiotowym. Natomiast kwestia wysokości opłat 

będzie uregulowana przez Burmistrza Więcborka, odrębnym rozporządzeniem  

w przedmiotowej sprawie. 

 

Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. 

 

Radny Wojciech Janicki zwrócił uwagę, że w Strategii Gminy Więcbork, w perspektywie 

budżetowej Gminy Więcbork, cel operacyjny 4.2, wpisane jest zwiększenie dochodów  

z turystyki. Pytał, o jakiej mniej więcej wysokości stawek mowa. 

 

Zastępca Burmistrza podał, że przyjęto pewne stawki wyjściowe tj. od namiotu - 15,00 zł, 

przyczepa – 20,00 zł, camper -  25,00 zł. Zarządzenia Burmistrza w tej sprawie póki, co nie 

ma a stawki na pewno zostaną jeszcze skonsultowane z Radnym. Według niego racjonalne 

były by stawki 20,00 zł, 25,00 zł i 30,00 zł, tak by tych potencjalnych turystów nie 

zniechęcić. 

 

Radny Janicki przyjął, że zarządzenie w tej sprawie będzie mogło być przez Burmistrza, co 

roku zmienione.  

 

Tak – potwierdził Zastępca Burmistrza Więcborka. 

 

Przewodnicząca Komisji uznała, że na pewno kwota poboru musi być wyważona tj. nie 

może być to przysłowiowa „złotówka”, ani też zbyt wygórowana opłata. Pierwszy rok 

wprowadzenia odpłatności pokaże, jak to funkcjonuje i jak jest odbierane. Kilka lat 

użytkowanie było bezpłatne i wszyscy wiedzą, jak to wyglądało i z jakim zniszczeniami 

Gmina musiała się mierzyć. O kilka słów w tym temacie poprosiła też Zastępcę Burmistrza. 

 

Zastępca Burmistrza Więcborka wskazał, że skala dewastacji urządzeń na polu 

namiotowym jest ogromna. Dwa tygodnie temu Gmina musiała wymienić wszystkie 

urządzenia znajdujące się w skrzynkach elektrycznych usytuowanych na przedmiotowym 

obiekcie. Samowola i łatwość dostępu spowodowała, że turyści podłączają do prądu 

niezliczoną ilość sprzętu, a ich wydolność też jest ograniczona. Oprócz wymiany  
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w skrzynkach, trzeba było ponieść koszt przywrócenia prądu na polu namiotowym. 

Systematycznie dewastowane są również toalety w przeróżny sposób. Dlatego też trzeba 

podjąć jakieś kroki, by koszty utrzymania całego kąpieliska i obiektów przynależnych w jakiś 

sposób równoważyć i sprawić, by była nad nimi większa kontrola nad tym, co tam się dzieje. 

 

Radny Mateusz Łański pytał, kto technicznie byłby odpowiedzialny za pobór opłat. 

 

Zastępca Burmistrza Więcborka odpowiedział, że wstępnie ustalono, że jeden  

z mieszkańców gminy Więcbork, będzie miał postawioną swoją przyczepę poza polem 

namiotowym, tuż przy bramie wjazdowej i będzie pełnił rolę inkasenta, a jednocześnie będzie 

sprawował stały dozór przez 2,5 miesiąca nad polem namiotowym w zamian za bezpłatne 

korzystanie z prądu i urządzeń sanitarnych. 

 

Radna Natasza Ksobiak powiedziała, ze w ostatni weekend była na plaży i zwróciła uwagę 

na zniszczone pojemniki, na odpady komunalne umieszczone za polem namiotowym oraz 

nieład  póki co panujący na plaży. Rozumie jednak, że jeszcze przed sezonem będzie to 

wszystko uporządkowane. 

 

Przewodnicząca Komisji wnioskowała, aby jeszcze przed sezonem dokonać wycinki 

pielęgnacyjnej zakrzewień wokół jeziora Więcborskiego. 

 

Zastępca Burmistrza Więcborka mówił, że w pierwszej kolejności Gmina musiała zająć się 

przycinką trawników w mieście. W następnej kolejności służby gminne skierowane zostaną 

na tereny rekreacyjne. Niemniej już wykonano czyszczenie brzegu jeziora sposobem 

mechanicznym. W tym tygodniu jeden z pracowników skierowany zostanie do koszenia 

terenów przyjeziornych, a także zainstalowane zostaną pojemniki na odpady komunalne, 

które po ubiegłorocznym sezonie z uwagi na liczne uszkodzenia, musiały zostać naprawione. 

Wskazał ponadto, że ilość osób, które już teraz w godzinach wieczornych przebywają na 

plaży miejskiej jest bardzo duża, stąd też efekt w postaci zauważonego przez radną bałaganu. 

 

Radny Jan Antczak stwierdził, że cieszy się, iż trwałość Projektu jeżeli chodzi o plażę 

miejską, już się skończyła i Burmistrz wraz z Radnymi mogą w końcu podjąć decyzje  

o wprowadzeniu odpłatności. Może to spowoduje, że korzystający będą bardziej dbać  

o to, co się im udostępnia. 

 

Radna Natasza Ksobiak zapytała, czy zgodnie z wcześniejszymi deklaracjami, wejścia do 

toalet będą zabezpieczone w postaci klamek z zamkiem na monety. 

Zastępca Burmistrza Więcborka podał, że zostało już w tym celu ściągniętych kilka ofert 

tego typu rozwiązań i w tym kierunku Gmina chciałaby pójść. Dodał też o czym zapomniał 

wspomnieć wcześniej, że odnowiona została zjeżdżalnia na plaży miejskiej, która wygląda jak 

nowa. Zostały też pomalowane obydwa pomosty w obrębie jeziora Więcborskiego. Poza tym 

razem z Nadleśnictwem podjęto kroki w kierunku wycinki części zakrzewień, co już się 

odbywa. Zapewnił, że do otwarcia sezonu plaża będzie przygotowana na przyjęcie 

urlopowiczów.  

 

Radna Ksobiak chciała wiedzieć, czy jest jakieś zainteresowanie dzierżawa punktu 

gastronomicznego na plaży. 

 

Burmistrz Więcborka przekazał, że Gmina Więcbork ogłosiła przetarg nieograniczony  

i w dniu Komisji o godz. 13:00 nastąpiło jego rozstrzygnięcie. Do przetargu przystąpiły dwa 

podmioty. Przetarg był ustny, cena wyjściowa 500,00 zł netto miesięcznie, w wyniku 

procedury uzyskana kwota netto to 1.100,00 zł. Osoba, która wygrała przetarg prowadziła ten 

punkt również w ubiegłym sezonie. Problem jest tu usankcjonowanie kwestii otwarcia punktu 
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codziennie, nawet jeżeli nie ma odpowiedniej aury. Możliwości punktu zostały poszerzone 

również o piętro budynku, natomiast sezon pokaże, jak będzie to funkcjonowało. Z osobą 

która wygrała przetarg rozmawiano i przedstawiono mu określone oczekiwania. Jeżeli chodzi 

o kosze i ich notoryczne dewastowanie Burmistrz stwierdził, że bardzo ubolewa nad faktem, 

że jeżeli coś jest ogólnie dostępne, nieodpłatne i nie stoi przy tym osoba, która tego pilnuje, 

nie do końca ludzie potrafią to uszanować. Dotyczy to zarówno młodszych, jak i starszych 

osób.  

 

Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję i przystąpiono do zaopiniowania omówionego 

projektu uchwały.  

 

Obecnych 8 radnych 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

Z obrad ubył radny Jan Antczak /obecnych 7 radnych/ 

 

 

W sprawach różnych radny Janicki powiedział, że bardzo podoba mu się sporządzony 

Raport o Stanie Gminy. Odniósł się też do zapisów dokumentu mówiących o wprowadzeniu 

systemu ulg podatkowych dla przedsiębiorców oraz wsparcie dla funkcjonowania 

gospodarstw agroturystycznych /str. 29 Raportu/. Uważał, że może warto było ten punkt 

rozważyć i w jakiś sposób wdrożyć ulgi podatkowe, dla podmiotów świadczących usługi  

w sektorze turystyki. Zwrócił też uwagę, że sala gimnastyczna w szkole Podstawowej Nr 2  

w Więcborku nie jest raczej wymiarowa, tak jak wskazane jest to w ww. dokumencie. 

 

Burmistrz Więcborka  sprostował, że w dokumencie nie ma mowy o pełnowymiarowych 

salach, a wymiarowych salach gimnastycznych, więc zastosowano tu pojęcie bardziej 

obszerne. Niemniej uwagę przyjmuje, sam chciałby aby ta sala była większa, ale należy mieć 

na względzie, jakie inwestycje są do zrealizowania w najbliższym czasie, i jakie czekają 

Gminę w kolejnych latach. W kwestii ulg podatkowych temat jest bardzo delikatny i jeżeli już 

jakieś ulgi chciałoby się wprowadzić musiałyby one być bardzo precyzyjnie dookreślone  

i zgodne z przepisami. Gmina nie może stosować żadnych zwolnień podmiotowo tylko 

przedmiotowo. Wszelkie wyłączenia z uwagi na ludzką pomysłowość i kreatywność, 

mogłyby rodzić liczne niepożądane skutki. Z kolei doprecyzowanie zapisów wbrew pozorom 

nie jest takie łatwe. 

 

Radny Janicki dopowiedział, że w kwestii sali gimnastycznej chodziło mu raczej  

o rozpoczęcie pewnych działań np. poprzez przygotowanie projektu technicznego.  

 

W Tym punkcie porządku obrad omówione i wyjaśnione zostały kwestie dotyczące opieki 

nad obiektem wypożyczalni sprzętu wodnego na plaży miejskiej w Więcborku. 

 

Na tym posiedzenie zakończono. 

 

Prot. I. Mrozek 

 

Przewodnicząca Komisji 

Oświaty, Kultury, Sportu 

i Spraw Społecznych 

 

/-/ Beata Kopta 


